
، عضو تیم ملی قایقرانی با لحنی  آرمان ملی:  مهسا جاور
تمسخرآمیز منتقدان لباس طراحی شده برای کاروان المپیک 

ایران را بی فرهنگ خواند.

  انتقاد به البسه  
تنها یک روز پس از مراسم افتتاحیه المپیک پاریس در 
رودخانه سن، سیل انتقادات به لباس کاروان ایران سرازیر 
شد تا باز هم این مساله لباس مجدد خودنمایی کند، معضلی 
که حالا هر چهار سال یکبار تکرار می شود. در یکی از آخرین 
گفت:  انتقادها المیرا شریفی مقدم در تلویزیون به طعنه 
»تیم ایران که با کشتی از مسیر رژه رد شد انگار تیم پزشکی 
و پرستاری به پاریس رفته. لباس ورزشکاران روپوش سفید 
بود که در واحدهای آزمایشگاهیِ دانشگاه همه می خرند و 

استفاده می کنند.«

کنش و بازتاب ها    وا
 حالا مهسا جاور قایقران زن روئینگ ایران حاضر در المپیک 
کنش نشان داد.  پاریس طی ویدئویی به این انتقادات وا
جاور در این ویدیو اظهارکرد: لباس خیلی از تیم های حاضر 
در المپیک مانند ایران ساده است و کمی باید درخصوص 
انتقادها فرهنگ داشته و درست برخورد کنیم. »لباس کاروان 
کثر  ورزش ایران« نه تنها در این دوره از بازی ها بلکه در ا
دوره های گذشته یکی از پررنگ ترین حاشیه ها و اتفاقاتی 
بود که پیرامون این کاروان به وجود می آمد و تا مدت ها سوژه 
« نوشت: شاید  اول رسانه ها و اظهار نظر مسئولان بود. »مهر
به همین خاطر بود که کمیته ملی المپیک این بار تصمیم 
گرفت بدون رونمایی از لباس رسمی کاروان ورزش ایران، 
ملی پوشان را راهی پاریس کند تا اینگونه از ایجاد حاشیه های 
خ داده  قبلی جلوگیری کند. اما اتفاقاتی که در روزهای اخیر ر
نشان داد کمیته ملی المپیک در انتخاب استراتژی خود 
دچار اشتباه شده است. بعد از انتقاداتی که به لباس کاروان 
ورزش ایران در مراسم افتتاحیه سی و سومین دوره بازی های 
که  گرفت، مهسا جاور ملی پوش قایقرانی  المپیک صورت 
عنوان شده سفیر برند البسه کاروان ورزش ایران است، با 
انتشار صحبت های خود در فضای مجازی اظهارات تندی 
در مورد منتقدان لباس کاروان مطرح کرد و آنها را بی فرهنگ 
نامید. همین اظهارنظر کافی بود تا آتش انتقادات شعله ور 
انتظار می رود این ماجرا فروکش  که  شود و در شرایطی 
کنش به  کند، افراد جدیدی به ماجرا وارد شدند و در وا
کردند که بیشتر  اظهارات ملی پوش قایقرانی به او توصیه 
از آن که تمرکزش روی دفاع از البسه ورزشکاران باشد، روی 
مسابقه اش تمرکز کند تا نمایش بهتری در المپیک داشته 
باشد. نکته نگران کننده این است که در روزهای اخیر که این 
ماجرا ورزش کشور را به حاشیه برده و همه نگاه ها را به سود 
خود معطوف کرده است، هیچ یک از مسئولان کمیته ملی 
کنش نشان  المپیک و فدراسیون قایقرانی به این موضوع وا
نداده اند. چه بسا توضیح کمیته ملی المپیک می توانست 
بخشی از این حاشیه ها را از بین ببرد و یا حداقل به آن پایان 
دهد. از سوی دیگر فدراسیون قایقرانی که مهسا جاور یکی از 
اعضای آن است هم می توانست به ورزشکارش توصیه کند که 

در حین برگزاری رقابت در المپیک زمان مناسبی برای استوری 
گذاشتن و واردشدن به یک حاشیه بزرگ نیست چرا که او باید 
تمرکزش را روی مسابقات بگذارد نه این که در فضای مجازی 
به دنبال پاسخ دادن به انتقادات باشد. عصرایران هم نوشت: 
طبق شنیده ها، در ابتدا قرار بود یک برند دیگر با بودجه  
پرداختی کمیته ملی المپیک طراحی و تولید لباس کاروان 
ایران را انجام بدهد اما در آستانه شروع المپیک، یک برند 
ناشناس مدعی می شود تا به صورت رایگان و به منظور تبلیغ 
برند خود، طراحی و تولید را انجام می دهد، برندی که تا پیش 
از المپیک، هیچ گونه البسه  ورزشی ای برای هیچ کجا تولید 
نکرده بود. در نهایت این برند جانشین برند مشهور می شود 
و با ورزشکاران المپیکی از جمله مهسا جاور به عنوان سفیر 
قرارداد امضا می کند و به نظر می رسد اظهارات و دفاعیات 
، بی دلیل نبوده است. در واقع مهسا جاور چون خودش  جاور
سفیر این برند است، این چنین از این طراحی ها دفاع کرده 
است! از سوی دیگر ورزش سه در این مورد نوشت: مهسا 
، عضو تیم ملی قایقرانی ایران در پیامی چهار دقیقه ای  جاور
که روی تردمیل مشغول دویدن بود؛ در دفاع  و درحالی 
از حواشی پس از مراسم افتتاحیه و انتقادات یک طرفه از 
طراحی لباس کاروان ایران، با لحنی گزنده و تند و با استفاده از 
جملاتی مثل اینکه »ما با هم فرق داریم«، ضمن ارج گذاشتن 
، نسبت به آن هایی  به تلاش های خود به عنوان یک ورزشکار
کاروان  که با لحنی تمسخرآمیز لباس طراحی شده برای 
المپیک ایران را زیر سوال بردند؛ ابراز تاسف کرد و بخشی 
کنش )غیر  از آن ها را بی فرهنگ خواند.  این جدی ترین وا
رسمی( نسبت به چند روز انتقاد در رسانه ها و شبکه های 
اجتماعی از البسه ای است که کاروان ورزشی ایران با آن 
در مراسم افتتاحیه المپیک ۲۰۲۴ پاریس حاضر شده بود. 
البسه ای که طراحی کاملا ساده ای داشت. کت های سفید با 

شلوارهای مشکی در برش های مختلف برای ورزشکاران زن 
ح های انتخابی برای کاروان المپیکی ایران،  و مرد ایران. طر
پیش تر و در فاصله های مثل یک سال قبل یا بیشتر در هیچ 
رسانه ای به معرض دید گذاشته نشده تا قبلا در خصوص آن 
حساسیت سنجی بشود و احیانا چه نقدهای کارشناسی و چه 
نظرات مردمی، ایرادات آن را برطرف کنند. انگار که مسئولان 
المپیک از فرصت انتخاب لباس برای کاروان ایران به منظور 
ایجاد شگفتی و خلق سورپرایز برای علاقه مندان به ورزش 
استفاده می کنند! به نظر می رسد تلاش مهسا جاور که یکی از 
ورزشکاران مطرح المپیکی ایران است، در  دفاع از این رخداد 
بی نتیجه خواهد ماند. علاقه مندان به ورزش از این ساز و کار 
، ناصحیح و ناامیدکننده به هیچ وجه راضی نیستند.  بیمار
ورزشکاران ما باید برازنده ترین لباس ها را به تن کنند و در بین 

همه کشورها زیباترین باشند؛ چرا که نه؟

ماجرای اعتراض ایران 
برگزاری  با  پاریس   ۲۰۲۴ المپیک  رقابت های  دوم  روز 
رشته های مختلف پیگیری شد و نمایندگان ایران نیز در سه 
رشته مسابقات به رقابت پرداختند. اتفاق عجیب رقابت های 
، در رقابت های قایقرانی رویینگ دو نفره و معرفی  این روز
خ داد. در  مهسا جاور و زینب نوروزی نمایندگان کشورمان ر
خط شروع مسابقه قایقرانی رویینگ دو نفره، ابتدا گوینده 
رقابت ها قایقران کشورمان را به عنوان ورزشکاران رژیم غاصب 
صهیونیستی معرفی کرد، اما در ادامه به اصلاح اشتباه عجیب 
خود پرداخت. پس از این اتفاق مسئولان کمیته ملی المپیک 
کشورمان به سرعت نسبت به این رفتار عجیب برگزارکنندگان 
مسابقات قایقرانی معترض و مراتب اعتراض خود را به صورت 
رسمی به کمیته بین المللی المپیک و برگزارکنندگان مسابقات 

اعلام و خواستار پاسخ رسمی آنان شدند.
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حاشیه های المپیکی کاروان ایران 

پاسخ سفیر برند به منتقدان؛ بی فرهنگ هستید! 

گفتوگو

فرزاد حاتمی مهاجم سابق استقلال در مورد 
گردان نکونام قبل از شروع لیگ برتر  شرایط شا

صحبت کرد.
    تیم استقلال در حالی به اردوی ترکیه رفته 
که هنوز وضعیت سرپرست این تیم نامشخص 

است!
 حضور سرپرست در تیم نیازی جدی است و 
بالاخره یک نفر موظف است تا کار های اجرایی 
باشگاه را انجام دهد. جواد نکونام این موضوع را 
بهتر می داند و تیمی که این همه هوادار دارد در 
بحث پوشش خبری هم باید طرفداران خود را 
در جریان وضعیت تمرینی اش در ترکیه قرار دهد 
که این اخبار با عکس های تمرین بهتر اطلاع 

رسانی می شود.
ل در لیگ     در خصوص حضور استقلا

نخبگان آسیا چه نظری دارید؟
 حضور یک سرپرست در استقلال واجب 
است، چون فصل گذشته این تیم را اذیت کرد. 
برای این فصل سرپرستی انتخاب شود که با 
جواد نکونام همگام باشد. نقطه مقابل نباشد 
کادر  که باید با  و اختلافی پیش نیاید. البته 
مدیریت هم تعامل کامل را داشته باشد. یکی 
از بازیکنان قدیمی که نزد هواداران محبوب 
است می تواند گزینه خوبی برای این کار باشد. 
شخصی که از جنس استقلال باشد و بتواند با 
عملکرد خود، شرایط تیم را بهتر از قبل کند. هر 
بازیکنی که به تیمی می پیوندد باید مورد تأیید 
سرمربی باشد. در زمینه بازیکنان بوسنیایی حق 
با نکونام است. استقلال تیم کوچکی نیست و 
در چنین تیمی، سرمربی مشخص می کند کدام 
بازیکنان در لیست تیم قرار می گیرند. متأسفانه 
در جذب لژیونر خوب عمل نکرده ایم و البته 
نکونام به خاطر آنکه در لالیگا بازی کرده نسبت 
به جذب لژیونر دقت خوبی دارد و در تیم هایی 
که سرمربی بوده لژیونر های خوبی را جذب کرده 
است. لژیونر باید یک سر و گردن بالاتر از بازیکنان 
تیمت بالاتر باشد تا بازیکنان جوان از آنها یاد 
بگیرند. تیام، عماد رضا، لوکادیا، جانواریو و... از 
این دست نفرات بودند. لژیونر نباید عامل عقب 
گرد تیم باشد و حضورش تیم را بهتر از قبل کند. 
لژیونری که گره ای باز نکند پول دورریختن است.

ل را در فصل نقل و      عملکرد استقلا
انتقالات چگونه می بینید؟

 به نظرم نسبت به فصل قبل بازیکنان بهتری 
جذب شدند. سامان فلاح، رامین رضاییان، 
محمدحسین اسلامی، علیرضا کوشکی و میلاد 
زکی پور بر اساس نیاز های سرمربی جذب شدند. 
بالاخره تیم بر اساس نیاز و بودجه باشگاه بسته 
می شود. نمی توان به کادرفنی خرده گرفت چرا 
در پستی بازیکن خوبی جذب نشده، سرمربی 
در آن پست بازیکن خودش را داشته است. البته 
قانون مضحک سقف بودجه اجازه نمی دهد تا 
تیم بتواند بازیکنان مورد نظر خود را با توجه به 
شرایط مالی بهتری که هلدینگ خلیج فارس 

ایجاد کرده، جذب کند.

فرزاد حاتمی: 
حضور سرپرست در تیم 

استقلال نیازی جدی 
است

  لئون مارچند با طلای خود در ۴۰۰ متر  
انفرادی جهان را شگفت زده کرد. لئون مارچند 
با قهرمانی در بخش  ۴۰۰ متر انفرادی طلای 
مایکل  رکورد  شکستن  با  را  ماده  این  ناب 
فلپس، اسطوره شنای جهانی به دست آورد. 
به این ترتیب فرانسه در این بخش به مدال 
طلا رسید.  مارچند ۲۲ ساله با زمان ۴ دقیقه 
و ۲ ثانیه و ۹۵ صدم ثانیه رکوردی را که مایکل 
فلپس آمریکایی در بازی های المپیک ۲۰۰۸ پکن 
ثبت کرد )۴ دقیقه و ۳ ثانیه و ۸۴ صدم ثانیه( 
بهبود بخشید و به نام خود ثبت کرد. فلپس در 
زمان برگزاری شکسته شدن رکوردش در سالن 
مسابقات حضور داشت. مقام دوم  و مدال نقره 
به تومویوکی ماتسوشیتا ژاپنی رسید و کارسون 
فاستر آمریکایی به مدال برنز بسنده کرد. او نشان 
گر جوان  داد جای تعجب نبوده است که این شنا
فرانسوی بارها با فلپس مقایسه شده و مربی او 
نیز باب بومن آمریکایی همان مربی قبلی فلپس 
است. بومن توانست پرافتخارترین ورزشکار تاریخ 
گر  کنون هدایت این شنا المپیک را هدایت کند و ا
فرانسوی را بر عهده دارد. چیس کالیز ۳۰ ساله از 
ایالات متحده که مدافع عنوان قهرمانی بود در 

دور مقدماتی حذف شد.   

    رافائل نادال در دور اول مسابقات تنیس 
بازی های المپیک با نتایج ۲ بر یک مارتون 
فوچوویچ مجارستانی را شکست داد و راهی 
دور دوم این رقابت ها شد. نادال در این دیدار 
که  ۲ ساعت و ۳۲ دقیقه به طول انجامید به 
سختی توانست به پیروزی دست پیدا کند. او 
ک  در دور دوم بازی های المپیک ۲۰۲۴ با نوا
جوکوویچ صربستانی دیدار خواهد داشت. این 
تنیسور سرسشناس اسپانیایی درباره رویارویی 
با جوکوویچ گفت: بدون شک این بازی زیبا است 
چرا که تقابل با یکی از مهمترین حریفانی است که 
کنون برابر او قرار گرفته ام. او ادامه داد: شرایط  تا
برای ما متفاوت است. جوکوویچ در اوج به سر 
می برد این در حالی است که من دو سال است 
که محک جدی نخورده ام و در نتیجه می توانم 
بگویم که شانس جوکوویچ برای پیروزی بیشتر 
کار می گیرم تا  است. نهایت تلاش خود را به 
کجا  بهترین عملکرد را داشته باشم. باید دید که تا

می توان پیش رفت.

المپیک2024

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: مدیر تیم استقلال خوزستان گفت: این باشگاه 
مقدمات ورود مدافع پیشین کلوژ رومانی را فراهم کرده است، 
اما این بازیکن در آستانه عقد قرارداد با خیبر قرار دارد. البرز 
حاجی پور در گفت وگو با تسنیم، در مورد اینکه گفته شد کوین 
بولی بازیکن موردنظر تیم فوتبال استقلال خوزستان در آستانه 
پیوستن به خیبر خرم آباد قرار دارد، اظهار داشت: نمی دانم 
چه اتفاقی افتاده است! حتما قیمت بیشتری به این بازیکن 
پیشنهاد داده اند. ما کارهای ورود بولی را انجام دادیم و ویزای 
این بازیکن را هم گرفتیم. ما در صدد شکایت از کوین بولی 
هستیم. وی در مورد نحوه امضای قرارداد با این مدافع متولد 
فرانسه بیان کرد: قرارداد را در واتساپ برای بولی ارسال کردیم 
و او پس از امضا، این قرارداد را برای ما فرستاد. این بازیکن در 
میانه راه، انتقال خود به استقلال خوزستان را تکذیب کرد و به 
خیبر ملحق شده است. بولی اولین نفری بود که سرمربی به ما 
کره  معرفی کرد و قبل از اینکه با گزینه های برزیلی و عراقی مذا
کره با بولی شدیم. مدیر تیم استقلال خوزستان  کنیم، وارد مذا
درباره پیشنهاد این باشگاه به بهنام برزای بازیکن تیم گل گهر 
سیرجان به تسنیم گفت: اوایل کار دنبال جذب برزای بودیم، اما 
این بازیکنان کمتر از 1۵ یا ۲۰ میلیارد تومان نمی خواهند. منتظر 

هستیم بازار اُفت کند تا با قیمت کمتری بازیکن جذب کنیم.

بیــنالمــلل
گردانش تا به اینجای تمرینات    سرمربی اینتر از عملکرد شا
پیش فصل ابراز رضایت کرد. تیم فوتبال اینتر که از حدود دو 
هفته پیش  تمرینات پیش فصل خود را در شهر میلان آغاز کرده، 
در این مدت سه بازی دوستانه برگزار کرده )دو بازی اول درون 
تمرینی و پشت  درهای بسته بوده( که در هر سه بازی به ترتیب 
بر تیم های لوگانو، پرگولتسه و لاس پالماس غلبه کرده است. 
گی سرمربی نراتزوری که همه بازیکنان را  ظاهرا سیمونه اینزا
هنوز به طور کامل در اختیار ندارد، از وضعیت تیمش راضی 
گی که فصل گذشته اینتر را به قهرمانی در سری  است. اینزا
A ایتالیا رساند، در ارزیابی اولین بازی دوستانه رسمی تیمش 
- لاس پالماس( بیان داشت: من  در پیش فصل )دیدار اینتر
چیزهای مثبت زیادی از تیم دیدم و از تمامی بازیکنان راضی 
هستم، چه آنهایی که بازی را از ترکیب اصلی شروع کردند و چه 
آنهایی که در نیمه دوم به میدان رفتند. همه آنها با اشتیاق اینجا 
هستند و از بودن در کنار تیم خوشحالند. سرمربی اینتر تصریح 
کرد: واقعا دوست دارم که آنها در حالی که لبخند روی لبان شان 
است، تمرین می کنند، نه  به خاطر اینکه کمتر تمرین می کنیم، 

بلکه به خاطر اینکه بهتر تمرین می کنیم. 

  باشگاه کوموی ایتالیا به صورت رسمی از عقد 
پیشین  فرانسوی  مدافع  واران  رافائل  با  قرارداد 

تیم های رئال مادرید و منچستریونایتد خبر 
داد. واران ۳1 ساله در پایان فصل گذشته 

به عنوان بازیکن آزاد از منچستری ها جدا 
شد و با وجود گمانه زنی هایی که درباره 

مقاصد بعدی اش وجود داشت، با قبول 
پیشنهاد سسک فابرگاس سرمربی تیم 

کومو خیلی ها را غافلگیر کرد. قرارداد 
واران با تیم تازه صعود کرده به سری 
A دو ساله با امکان تمدید برای سال 

سوم است. فابرگاس درباره انتقال 
واران به کومو گفت: رافائل بازیکنی خاص 

و خرید او هم نشانه ای از جاه طلبی تیم ما است. او 
بازیکنی بسیار پرافتخار است که تجربه  حضور در دو 

تا از بهترین لیگ های دنیا را دارد و این چیزی نیست 
که بتوان نادیده گرفت. من برای شروع کارمان با او 

بی صبرانه منتظرم.

تاج: پول VAR هنوز واریز نشده است 
رئیس فدراسیون فوتبال ابراز امیدواری 
کرد که ورزشگاه تختی تهران به مسابقات 
فوتبال در فصل پیش رو برسد. مهدی تاج 
پس از پایان جلسه ستاد استانداردسازی 
، گفت: در ورزشگاه  ورزشگاه های لیگ برتر
و  می شود  انجام  اصولی  کارهای  آزادی 
بارها به صورت جدی همه قسمت هایش را 
دیده ام. یک احتمال می دادیم که ورزشگاه 
گر آماده نشود باید  آزادی آماده شود ولی ا
روی ورزشگاه جایگزین یعنی تختی تلاش 
کنیم. باشگاه های استقلال و پرسپولیس 
باید مبلغی را به ورزشگاه تختی بدهند تا 
کار انجام شود. وی افزود: این  مقدمات 
دو باشگاه بازی های لیگ و نخبگان آسیا 

را در پیش دارند و تیم ملی نیز بازی های 
گر  مقدماتی جام جهانی را خواهد داشت. ا
 AFC ورزشگاه آزادی آماده نشود باید به
اطمینان دهیم که ورزشگاه دیگری آماده 
گر این اتفاق نیفتد، AFC خودش  داریم و ا
ورزشگاه دیگری را معرفی می کند که خارج از 
کشور خواهد بود. ان شاء ا... ورزشگاه تختی 
آماده شود. ورزشگاه شهدای شهر قدس را 
برای چادرملو یزد و هوادار پیش بینی شده 
است که در این زمینه مسئولان آمده بودند. 
کارها به نحو احسن  مطمئن نیستم همه 
انجام شود. رئیس فدراسیون فوتبال در 
بر  مبنی  رفعتی  داود  اظهارات  خصوص 
برگزاری  مسابقات استقلال و پرسپولیس 

در ورزشگاه تختی خاطرنشان کرد: ممکن 
و مسابقات  آماده  آزادی  ورزشگاه  است 
این دو تیم در این ورزشگاه برگزار شود اما 
بار  دارند  انتظار  ورزشگاه  این  مسئولان 
مسابقات سبک شود. برخی از بازی ها که 
هوادار کمتری دارد، باید در ورزشگاه تختی 

برگزار شود. تاج در رابطه با آخرین وضعیت 
یادآور   VAR دستگاه های  خرید 

شد: شرکت تجهیز و توسعه تلاش 
می کند پول خرید دستگاه های 

VAR را بدهد اما تا الان واریزی 
نداشته است. وی در مورد بحث 
ورزشگاه ها  در  بانوان  حضور 

گزارشی  کرد: یگان ویژه  کید  تأ

داد که بخش عمده آن نحوه ورود بانوان و 
موانع بود که همه را قبول دارم ولی توصیه و 
که وارد  تذکرم این بود 
حضور  که  نشویم  این 
بانوان را نداشته باشیم. 
باید به سمتی برویم که 
مشکلات حل 

شود.

صمد مرفاوی، سرمربی اسبق استقلال 
و  ضابطه  بدون  بالارفتن  که  است  معتقد 
تیم ها  شده  سبب  قراردادها  نجومی 
کادمی ها را فراموش  بازیکن سازی و توجه به آ

کنند.
افزایش قرارداد 

صمد مرفاوی، در گفت  وگو با »ایرنا« درباره 
افزایش نجومی قراردادهای بازیکنان فوتبال، 
اظهار داشت: رقابت مدیران باشگاه ها برای 
جذب بازیکن، سبب شده تا رقم قراردادها 
مسئولان  برود.  بالا  سرسام آور  این گونه 
باشگاه های متمول که به منابع مالی بیشتری 
انتظارات  به  اینکه  برای  دسترسی دارند، 
کت  هوادارانشان پاسخ بدهند و آنها را سا
کنند، عامل اصلی بالارفتن قراردادها هستند 
و این رقابت به خیلی از باشگاه ها و کل فوتبال 

ایران ضربه می زند.
بازار کاذب 

وی با بیان اینکه سود به وجودآمدن 
در یک بازار کاذب، به جیب عده ای 

خاص می رود، افزود: فدراسیون 
فوتبال باید ورود جدی به 

این مساله داشته باشد 
و جلوی هرج و مرج 

بازار نقل و  در 

انتقالات را بگیرد. آنها باید با نظارت دقیق 
ح شدن ارقامی که  اجازه ندهند که با مطر
سنخیتی با فوتبال ایران ندارد، باشگاه های 
زیادی آسیب ببینید. الان بازیکنانی که ممکن 
است کیفیت ممتاز و عالی هم نداشته باشند، 
با رقم هایی جابه جا می شوند که غیرقابل باور 
است و خیلی بالاتر از ارزش واقعی این بازیکن 
است. مرفاوی با اشاره به اینکه یکی از دلایل 

کاذب و ارقام نجومی  به وجودآمدن بازار 
کادمی های فوتبال  قراردادها، عدم توجه به آ
کید کرد: باشگاه ها بازیکن سازی و  است، تا
کادمی ها را فراموش  توجه به رده های پایه و آ
کرده اند و برنامه ای برای کشف استعداد و 
پرورش بازیکنان ندارند. به همین خاطر به 
دنبال جذب بازیکن حاضر و آماده هستند. 
قراردادهای  زمینه ساز  نگاهی،  چنین 
نجومی می شود و 
سازندگی  جلوی 
را  باشگاه ها 

می گیرد.
کادمی ها  آ

تیم  اسبق  سرمربی 
گر به  ا جوانان، ادامه داد: 
کادمی ها توجه شود و باشگاه ها  آ
در رده های پایه سرمایه  گذاری کنند، 
می توانند با کشف استعدادهای جوان هم 
برای تیم خودشان بازیکن پرورش بدهند 
و هم با فروش بازیکنان جوان و مستعد، 
درآمدزایی کنند. در آن صورت یک باشگاه 
به جای اینکه برای جذب یک بازیکن، ۵۰ تا ۷۰ 
میلیارد هزینه کند، می تواند از جوانان خودش 

در ترکیب سود ببرد. 
قانون سقف بودجه 

مرفاوی گفت: فدراسیون فوتبال قانون 
سقف بودجه را گذاشته است اما نظارتی بر 
کامل و دقیق آن صورت نمی گیرد.  اجرای 
در فوتبال ایران باید یک اتحادیه فوتبال که 
مانند اتحادیه فوتبال انگلیس، قوی باشد 
تشکیل شود و باشگاه ها تابع آن باشند. در 
این اتحادیه، باشگاه ها درباره سقف قراردادها 
با هم به توافق می رسند و این توافق و تعهد 
رقم های  و  بازارگرمی ها  که  می شود  سبب 
کاذب دیگر شکل نگیرد و قراردادها، ارقام 
منطقی داشته باشد. سرمربی اسبق استقلال 
کید بر اینکه دستگاه های نظارتی باید  با تا
ج از فوتبال به اتفاقاتی که در این رشته  خار
می افتد، ورود کنند، اظهارکرد: فوتبال ایران 
فقط در اسم حرفه ای شده است و در عمل 
نشانه ای از حرفه ای شدن ندارد. به همین 
خاطر قراردادها هم بدون اینکه ضابطه ای 
داشته باشد بالا می رود. در این راستا با توجه 
اینکه فدراسیون فوتبال، قانون سقف  به 
بودجه را ابلاغ کرده اما شواهد نشان می دهد 
باشگاه های پولدار اراده ای برای رعایت آن 
ندارند، بدیهی است که نهادهای نظارتی با 
توجه به سند و مدارکی که وجود دارد، باید 
اتفاقات فصل نقل و انتقالات فوتبال را رصد و 

با متخلفان برخورد کنند.

 ورزشگاه آزادی
مهمترین مشکل پرسپولیس

درباره برنامه مسابقات فصل جدید لیگ برتر فوتبال  باید 
بگویم برنامه به هیچ عنوان مهم نیست، زیرا باید با تمام تیم ها 
غ از جدول و برنامه مسابقات، بازی ها سطح  بازی کنیم. فار
بالایی در فصل آینده خواهیم داشت و باید با برنامه ریزی صحیح 
و آماده سازی مطلوب بازیکنان به استقبال دیدار های پیش رو 
برویم.  با توجه به خروج چند بازیکن تأثیرگذار قطعا نبود آن ها را 
در ترکیب حس خواهیم کرد. مدیریت باشگاه تا به اینجای کار 
تمام تلاشش را انجام داده تا بهترین نفرات در خدمت تیم باشند. 
جذب بازیکنانی مثل علیپور، احمدزاده و تمدید با برخی بازیکنان 
موثر همانند گولسیانی قطعا روند رو به رشد تیم را حفظ خواهد 
کرد. این موضوع بخشی از نقل و انتقالات است و موضوع اصلی 
این است که باید بازیکنانی به خدمت گرفته شوند که موثر باشند 
و در هر نقطه از زمین به داد تیم برسند. جذب یک دروازه بان 
مطمئن می تواند حسن ختامی در نقل و انتقالات پرسپولیس 
باشد. مطمئنا این اتفاق خواهد افتاد و در کنار او ما دروازه بانی به 
کادمی  نام امیر رفیعی را داریم که بسیار با کیفیت و آموزش دیده آ
سرخپوشان است و قطعا در فصل آینده حرف های زیادی برای 
گفتن خواهد داشت.  سنگربانان پرسپولیس از نظر من باید 
سال ها تجربه کسب کنند و قطعا باشگاه یک دروازه بان با تجربه 
در حد علیرضا بیرانوند جذب خواهد کرد تا رفیعی در کنار او تجربه 
کسب کند. پرسپولیس یکی از معدود تیم هایی است که رهبری 
کثر اوقات دروازه بان تیم را رو به  آن در دست دروازه بان است و در ا
جلو فرا می خواند و نقش بزرگی دارد. مربی که در لالیگا تجربه کسب 
کرده قطعا می تواند به کمک پرسپولیس بیاید و باید به او زمان 
بدهیم و به زودی او را قضاوت نکنیم تا به خوبی کارش را انجام 
دهد. بزرگ ترین معضلی که پرسپولیس در فصل آینده خواهد 
داشت این است که در ورزشگاه آزادی میزبان رقبا نخواهد بود و 
این کار را برای سرخ پوشان سخت خواهد کرد، چرا که جو ورزشگاه 
آزادی به نفع پرسپولیس بود و به نظر من بازی در این ورزشگاه 
گردان گاریدو ایجاد می کرد. این یک نگرانی  یک انگیزه برای شا
بزرگ است با وجود اینکه بقیه مشکلات از لحاظ جذب بازیکن و 

آماده سازی آن ها حل شدنی است. 

عبدی بهادر
کارشناسفوتبال

صمد مرفاوی: قراردادهای نجومی بازیکن سازی را نابود می  کند


